Почти во всех христианских странах до 20 века убийство нерожденных детей было запрещено законом. В России официально смертная казнь за аборт вводится с 1649 г. в Уложении, принятом при Государе Алексее Михайловиче (гл. 22, ст. 26): "А смертные казни женскому полу бывают за чаровство, убийство - отсекать головы, за погубление детей и за иные такие же злые дела живых закапывать в землю". Впрочем, на Руси, вплоть до прихода к власти большевиков, аборт был крайне редким явлением по причине крайне отрицательного отношения к нему в обществе. В Уголовном кодексе россии 1832 г. изгнание плода упоминалось среди видов смертоубийства. Согласно "Уложению о наказаниях" 1885 г. (ст. 1461, 1462) искусственный аборт карался "каторжными работами от 4 до 5 лет, лишением всех прав состояния, ссылкой в Сибирь на поселение". Уголовное уложение 1903 г. смягчало меры пресечения: "Мать, виновная в умерщвлении своего плода, наказывается заключением в исправительный дом не свыше трех лет, врач от 1,5 до 6 лет". Впрочем, аборты строго по жизненным показаниям были разрешены.

Murder of unborn children was forbidden by law in most Christian countries until the 20th century. In Russia, the death penalty for abortion was officially instituted in 1649 in the Code adopted by Tsar Aleksij Mikhailovich (Chapter 22, pg. 26): The death penalties for the female gender shall be: for sorcery and murder - decapitation, and for drowning children and other similar evil acts - to be buried alive. As an aside, in Russia until the Bolshevik assumption of power, abortion was an extremely rare event, due to the extremely negative view of it in society. In the criminal code of Russia for 1832, expulsion of a fetus is listed among forms of murder. According to the Code of PunishmentsЇ of 1885, (pp. 1461, 1462) artificial abortion was punished by penal servitude for 4 or 5 years, deprivation of all property rights, and exile to Siberia for settlement.Ї The criminal code in 1903 mitigated the measures of punishment: "A mother who is guilty of killing her own offspring shall be punished by confinement in a corrective facility no more then three years, and the doctor from 1.5 to 6 years." Otherwise, abortions were permissible under strict conditions for reasons of preserving life. 

